

致： 香港電燈有限公司  
(傳真號碼：2510 7721)

機密  
CONFIDENTIAL

To： The Hongkong Electric Co., Ltd.  
(Fax No.：2510 7721)

**證明書**  
**加大電流需求量的電力裝置的連接**  
**已取得上升總線擁有人同意**  
**CONFIRMATION OF AGREEMENT**  
**FROM OWNER OF RISING MAINS FOR CONNECTION OF**  
**ELECTRICAL INSTALLATION WITH AN INCREASED CURRENT DEMAND**

申請書號碼： \_\_\_\_\_  
Application No. \_\_\_\_\_  
供電地址： \_\_\_\_\_  
Service Address \_\_\_\_\_

本人現證明已取得上升總線擁有人\_\_\_\_\_同意，可將上述新電流需求量为 \_\_\_\_\_ 相 \_\_\_\_\_ 安培的電力裝置，接駁到上升和橫向總線上。

本人明白，本人必須聘請註冊電業承辦商進行有關工程。如該新電力裝置影響現有電力供應系統的安全和穩定操作，本人須負全責，將其電流需求量改回原來的 \_\_\_\_\_ 相 \_\_\_\_\_ 安培。

I confirm that I had obtained the agreement from the owner of the rising mains, \_\_\_\_\_ for the connection of the above electrical installation with a new current demand of \_\_\_\_\_ Amperes \_\_\_\_\_ phases to the lateral and rising mains.

I understand that I have to employ a registered electrical contractor to carry out the work, and should the new installation affect the safety and stable operation of the existing power supply system, I am fully responsible for the reinstatement work to revert to its original current demand of \_\_\_\_\_ Amperes \_\_\_\_\_ phases.

註冊客戶姓名： \_\_\_\_\_ 電話號碼： \_\_\_\_\_  
Name of Registered Customer Telephone No.

註冊客戶簽名／蓋章： \_\_\_\_\_ 日期： \_\_\_\_\_  
Registered Customer's Signature / Chop Date

注意事項：

1. 請詳細閱讀背頁『電力(線路)規例工作守則』，守則18。
2. 客戶提供個人資料純屬自願性質。所收集的個人資料將會作本公司營運之用，該等資料亦可透露予第三者機構以幫助本公司運作。如客戶不提供所需資料，本公司可能無法提供有關服務。如欲索取私隱政策聲明、查詢、要求查詢及改正個人資料，請瀏覽本公司網頁：[www.hkelectric.com](http://www.hkelectric.com)、電郵至 [personaldata@hkelectric.com](mailto:personaldata@hkelectric.com)、致電 2887 3411、傳真至 2510 7667 或郵寄城市花園道廿八號電燈中心九樓保障個人資料主任收。

Note:

1. Please read carefully Code 18 of “Code of Practice for The Electricity (Wiring) Regulations” on the back page.
2. The provision of personal data is voluntary. Personal data collected will be used in matters relating to the operations of the Company or may be disclosed to third party organisations which assist in the Company’s operation. Failure to provide the data requested may mean that the Company is unable to supply the relevant services. To request a full copy of the Privacy Policy Statement, for enquiry, for data access and correction, please refer to website: [www.hkelectric.com](http://www.hkelectric.com), email us at [personaldata@hkelectric.com](mailto:personaldata@hkelectric.com), call us at 2887 3411, fax to 2510 7667 or write to 9/F Electric Centre, 28 City Garden Road for the attention of our Personal Data Protection Officer.

## 電力(線路)規例工作守則

### 守則 18 改裝及增設

#### 18A 固定電力裝置改裝或增設的規定

- (a) 現有的固定電力裝置若要改裝或增設，負責該項工作的註冊電業工程人員應：
- 按照線路規例的規定進行改裝或增設工作；
  - 證實該項改裝或增設工作絕不會有損現有裝置的安全；及
  - 證實新顏色電線按照附錄 18 的要求安裝。
- (b) 為符合上文(a)節的規定，負責的註冊電業工程人員應檢查及確定下列的重要項目：
- 裝置的總電流需求量，在改裝或增設後不應超出允許負載量；
  - 受影響部分的現有電力器具，額定值和狀況都適合及足以應付改裝後的情況；及
  - 受影響部分已因應改裝後的情況，對防止過載、故障電流及危險性對地漏電電流的保護措施作出必要的更改。
- (c) 當連接上升總線的裝置須予改裝或增設，而在改裝或增設後該裝置的新訂電流需求量，將超出該裝置在進行改裝或增設工作之前的原有允許負載量，則該裝置擁有人應在進行任何改裝或增設工作前，填寫由供電商提供的「加大電流需求量的電力裝置的連接已取得上升總線擁有人同意證明書」表格，以證實取得上升總線擁有人的同意。

#### 18B 取得供應商的批准

任何人如擬使電力供應增至超出允許負載量的水平，或擬使供電擴大至原定獲供電的房產以外的範圍，在進行任何改裝或增設工作前，應先取得有關供應商的批准。

## Code of Practice for The Electricity (Wiring) Regulations

### Code 18 ALTERATIONS AND ADDITIONS

#### 18A Requirements for Alterations or Additions to a Fixed Installation

- (a) For any alteration or addition to an existing fixed installation, the registered electrical worker responsible for the work should:
- carry out the alteration or addition in compliance with the Wiring Regulations,
  - verify that the alteration or addition does not impair in any way the safety of the existing installation, and
  - verify that new colour cables are installed in compliance with the requirements in Appendix 18.
- (b) For the purposes of subparagraph (a) above, the following essential items should be checked and ascertained by the responsible registered electrical worker :
- the total current demand for the installation after the alteration or addition should not exceed the approved loading;
  - the ratings and the conditions of the existing electrical equipment of the affected parts are suitable and adequate for the altered circumstances, and
  - the protection against overcurrent, earth fault currents and dangerous earth leakage currents for the affected parts is altered as necessary for the altered circumstances.
- (c) In the case of an alteration or addition to an installation which is connected to rising mains, the owner of the installation should, before commencing any alteration or addition, obtain agreement from the owner of the rising mains by completing form “Confirmation of Agreement from Owner of Rising Mains for Connection of Electrical Installation with an Increased Current Demand” provided by Electricity Supplier if the new current demand of the installation after the alteration or the addition will exceed the existing approved loading before the alteration or addition is carried out on the installation.

#### 18B Approval from the Electricity Supplier

Any person who wishes to have his electricity supply increased over and above the approved loading, or extended beyond the premises to which the supply is originally intended, should obtain prior approval from the electricity supplier concerned before any alteration or addition is carried out.